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 سخنگوی شورای اسلامی شهر یزد:

مدیرکل ارشاد یزد مطرح کرد:

کارشکنی ها، مانع اجرای پروژه ها در استان است

نبود خبرنگار متخصص چالش مهم حوزه صنعت و اقتصاد

نابودی حیات وحش با  مرتع داری در مناطق امن
در حالی کارشناســان حفاظت محیط زیست 
صدور پروانه مرتع داری در مناطق امن حیات 
وحش را نابخردانــه و موجب نابودی جمعیت 
حیات وحش می دانند که کارشناســان منابع 
طبیعی، این اقدام را قانونی و براساس توافق نامه 

بین دو دستگاه ذکر می کنند.
به گزارش ایسنا، بر هیچ کس پوشیده نیست 
که محیط زیست ایران طی چند دهه گذشته 
دســتخوش تخریب های زیادی از قبیل از بین 
رفتن حیات وحش، پوشــش گیاهی مراتع و 
جنگل ها، فرســایش خاک، آلودگی آب و هوا 

شده است.
شــاید یکــی از مهمترین دلایــل تخریب 
اکوسیســتم های طبیعی در کشورمان غلبه 
دیدگاه تولید محور بر دیدگاه اکوسیستم محور 
یا به عبارتی تمرکز بر تمامی اجزاء اکوسیستم در 

جهت تأمین نیازهای انسانی باشد.
صنعتی شدن و افزایش جمعیت در عصر حاضر 
باعث شده نیاز انسانها گسترش یافته و برای 
تامین این نیازها، روز به روز منابع بیشتری از 
طبیعت به سود انسانها تسخیر شود ولی همین 
برداشت بی رویه در کنار عوامل دیگری مانند 
تغییرات اقلیمی، کم آبی و خشکسالی منجر 
به تخریب هر چه بیشتر اکوسیستم انسانی و 

زیستگاه های حیات وحش شده است.
به اعتقاد بسیاری از کارشناسان، همین تخریب 
زیســتگاه  های حیات وحش مهم ترین عامل 
نابودی گونه ها و از بین رفتن منابع ژنتیکی است؛ 
گونه هایی که با توجه به شرایط اقلیمی کشورمان 

شامل طیف منحصر به فرد و ارزشمندی است.
گسترش بیش از اندازه و برداشت بی رویه از مراتع 
یکی از عوامل نابودی پوششــی گیاهی زیستگاه های 
حیات وحش در کنار عوامل دیگری مانند توسعه راه ها، 
فعالیت های معدنی و گسترش شهرها و سایر عوامل 
است که در اســتان یزد که به لحاظ پوشش گیاهی 
و شرایط آبی جزء فقیرترین استانهای کشور است، به 

مراتب محسوس و مشهودتر می باشد.
این وضعیت وقتی اسفناک تر است که بسیاری از 
مراتع مورد بهره برداری دامــداران برای چرای دامها 
در مناطق حفاظت شده و زندگی حیات وحش واقع 
شده و به شدت بر جمعیت حیات وحش این مناطق 

تاثیرگذار بوده است.

ممنوعیت صدور پروانه مرتع داری 
در مناطق امن حیات وحش

»مریــم عابدینی« رئیس اداره حفاظت و مدیریت 
زیســتگاهها و امور مناطق محیط زیست استان یزد 
در گفت وگو با ایســنا با اشــاره به این که ۱۵ درصد 
از مساحت کل اســتان یزد را مناطق تحت حفاظت 
محیط زیست شامل می شــوند، می گوید: البته تنها 
یک پنجم این مناطــق »منطقه امن حیات وحش« 
محسوب می شوند که صدور پروانه مرتع داری در این 

مناطق ممنوع است.
وی صدور نابخردانه پروانه مرتع داری در این مناطق 
را باعث بروز مشــکلاتی در حیطــه حیات وحش و 
پوشش گیاهی اســتان می داند و تصریح می کند: به 
عنوان نمونه و با کمال تاسف در حالی منطقه حفاظت 

شده کالمند - بهادران در شهرستان مهریز، یک منطقه 
امن به شمار می آید که اکنون به سختی می توان در 
آن جایی خالی  برای صدور پروانه چرای دام جدیدی 

پیدا کرد.
وی بــا بیان این که چرای دام در مناطق حفاظت 
شده باعث خورده شــدن بذر گیاهان، کوبیده شدن 
خــاک و عدم توانایی بازیابی گیاه و رشــد مجدد آن 
می شود، خاطرنشان می کند: متاسفانه از ابتدای سال 
۱۳۳۰ تاکنون جمعیت حیات وحش به ویژه گونه های 
تک زی و نیز گونه هایی مانند آهو، جبیر و گورخر بنا 
بر عواملی همچون شکار بی رویه و تخریب زیستگاه ها 
به دلیل خشکسالی روند نزولی داشته و صدور بی رویه 
پروانه مرتع داری باعث کاهش کیفیت زیستگاه های 
حیات وحش، آنها را به لحاظ تامین منابع غذایی، آبی 

و حتی امنیت دچار مشکلات بیشتری می کند.

خسارت به دامپروری و حیات وحش
 با انتقال بیماریهای مشترک

عابدینی وجود چراگاه ها و آبشخورهای مشترک بین 
حیات وحش و دام ها را نیز از دیگر مشــکلات در این 
رابطه برمی شمارد و می گوید: این موضوع باعث انتقال 
بیماری هایی مانند بیماری طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک شده و علاوه بر خسارت به بخش دامپروری، 
منجر به کاهش بیشتر جمعیت حیات وحش می شود.

وی معتقد اســت صدور بی رویه پروانه مرتع داری 
توسط اداره منابع طبیعی و ابطال پروانه های صادر شده 
در مناطق امن در راســتای حفظ حیات وحش جزء 
هزینه اضافی بر دوش دولت، فایده ای نخواهد داشت و 
بهتر است که متولیان صدور پروانه مرتع داری از ابتدا 

در این رابطه زیاده روی نکنند.
رئیس اداره حفاظت و مدیریت زیستگاههای استان 
در پایان با بیان این که هر دو اداره حفاظت از محیط 
زیست و منابع طبیعی یک هدف یعنی حفظ طبیعت 
را دنبال می کنند، ابراز می کند: امیدواریم شاهد تعامل 
بیشتر این دو بخش در راستای حفظ پوشش گیاهی 
و حیات وحش استان باشــیم تا سرمایه گذاری های 

صورت گرفته برای حفظ طبیعت استان به ثمر بشیند.
اما چه تعداد مراتع استان با محدوده های چهارگانه 

محیط زیست تلاقی دارند و چرا؟

تلاقی ۱۴۶ مرتع با مناطق چهارگانه
محیط زیست استان

»رضا رسایی« کارشناس اداره امور مراتع اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان یــزد در این باره 
می گوید: از مجموع ۹۴۲ مرتع ممیزی شده در استان، 
۱۴۶ مرتع با محدوده های چهارگانه محیط زیســت 

تلاقی دارند.
وی متذکر می  شود؛ این مراتع قبل از تعیین مناطق 
چهارگانه محیط زیست ممیزی شده اند و علاوه بر این 
نیز مرتع دارانی که بعد از تعیین مناطق حفاظت شده و 
پناهگاه  حیات وحش واجد شرایط شناخته شده اند نیز 
دارای سوابق عرفی مرتع داری دیرینه و آبا و اجدادی 

در این مناطق بوده اند.
رسایی در رابطه صدور پروانه مرتع داری در مناطق 
چهارگانه محیط زیست، خاطرنشان می کند: ماده ۴ 
آیین نامه اجرایی قانون حفاظت و بهســازی محیط 
زیســت مصوب ۱۳۵۴ و اصلاحات آن بیان می کند 
که هر نوع ممنوعیت، محدودیت و مقرراتی که برای 
مناطق چهارگانه برقــرار می گردد نباید مغایر با حق 
مالکیت و حق انتفاع اشخاص که در این مناطق دارا 

هستند، باشد.
وی به بند ۱۸ از فصل دوم اصلاحیه شیوه نامه فنی 
و اجرایی بهره برداری از مراتع کشور نیز اشاره و اعلام 
می  کند؛ بر این اساس بهره برداری از مناطق چهارگانه 
سازمان محیط زیست تابع آخرین توافقنامه منعقده 

بین دو سازمان است.
رسایی ادامه می دهد: این توافق در تبصره دو ماده 
۱۱ آیین نامه اجرایی قانون حفاظت و بهسازی محیط 
زیست مصوب سال ۱۳۵۴ و اصلاحیات آن بیان شده 
و آمده است؛ تعلیف احشام از نظر کمیت و کیفیت در 
پناهگاه های حیات وحش و مناطق حفاظت شده تابع 

ضوابطی است که با توافق دو سازمان تهیه می  شود.

وی از انعقاد چنین توافق نامه بین دو سازمان تحت 
عنوان ضوابط تعلیف احشام در مناطق حفاظت شده و 
پناهگاه های حیات وحش خبر می دهد و می گوید: بنا 
به تبصره ماده پنج این توافق نامه، در مناطق حفاظت 
شده یا پناهگاه های حیات وحش که تاکنون ممیزی 
نشده یا احتیاج به تجدید ممیزی دارند، سرجنگل داری 
مکلف است ممیزی این مراتع را در اولویت قرار داده و 

در اولین فصل چرا ممیزی کند.
این کارشــناس اداره امور مراتع استان با بیان این 
که کارشناســان محیط زیست مدعی هستند تحت 
هیچ شرایطی نباید مراتع داخل محدوده های محیط 
زیست ممیزی شود، عنوان می کند: تبصره ماده پنج 
توافق نامه ی بین دو سازمان تاکید می کند که منابع 
طبیعی باید مراتعی کــه در پناهگاه حیات وحش و 
منطقه حفاظت شــده است را در اسرع وقت ممیزی 

کند.
وی همچنین می گوید: تبصره ماده یک توافق نامه 
نیز صراحتاً بیان می کند که شرایط کلی تعلیف احشام 
در هر یک از مناطق حفاظت شــده یا پناهگاه حیات 
وحش بر اساس دستورالعمل و ضوابط ممیزی پروانه 

صادره است.
رســایی با تاکید بر این که حضور نماینده محیط 
زیســت در هیئت هــای ممیزی الزامیســت، یادآور 
می شود: البته حضور نماینده از نقطه نظر تعیین ضوابط 
زیست محیطی بوده و تعیین صلاحیت دامدار در این 
مناطق به عهده هیئت ممیزی است و عملاً نماینده 

محیط زیست در این خصوص حق رأی ندارد.

صدور ۲۵۶۶ فقره پروانه مرتع داری در استان یزد
این مسئول در ادامه اظهار می کند: تاکنون دو هزار 
و ۵۶۶ فقره پروانه مرتع داری در اســتان صادر شده و 
تایید صلاحیت مرتع داران نیز براساس بند ۳۰ از فصل 
دوم اصلاحیه شیوه نامه فنی و اجرایی بهره برداری از 

مراتع کشور از سوی هیئت ممیزی انجام می شود.
وی احــراز تداوم دامداری از ســال ۱۳۵۹ به بعد، 
حضــور دام متقاضی در مرتع به هنگام ممیزی، ارائه 
سوابق مثبت توسط متقاضی، در صورت داشتن ممیزی 
قدیمی وجود ممیزی در اداره کل، انجام تحقیقات لازم 
توســط هیئت ممیزی از مرتع داران همجوار ســایر 
مرتع داران منطقه و ارائه مدارک مثبت دال بر استمرار 
مرتعداری توسط فرزندان یا همسر متوفی را شرایط 

تایید صلاحیت مرتع داران ذکر می  کند.
رسایی کارشــناس اداره امور مراتع استان یزد در 
خصوص محل صدور پروانــه مرتع داری نیز در پایان 
اظهار می کند: قانونگذار ممیــزی و صدور پروانه در 
جنگل های هیرکانــی و ارســباران، ذخیره گاه های 
جنگل ها، پارک های جنگلی، جنگل های دست کاشت، 
ایستگاه های تحقیقات منابع طبیعی، ایستگاه تولید 
بذر، عرصه های بیابانی زیر ۵ درصد پوشش گیاهی و 
مناطق بحرانی را ممنوع اعلام کرده ولی مراتع دارای 

پوشش گیاهی بیش از پنج درصد باید ممیزی شوند.
با تمام این اوصاف به نظر می رسد در کش و قوس 
این اختلافات و دســت دســت کردن دستگاه های 
تصمیم ساز همچنان باید شاهد تخریب زیستگاه ها به 
دست دامدارای سنتی در عصر صنعتی شدن و نابودی 
اکوسیستم و جمعیت حیات وحش استان خشک یزد 

و البته کشورمان باشیم. 

۱۴۶ مرتع با مناطق چهارگانه محیط زیستی استان تلاقی دارند!
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بقای تحریم ها، بهانه  است

 تا رقیب سیاسی را سرزنش کنند
اســتراتژی »احزاب باد« برای پیروزی در انتخابات مجلس؛ 
مردم، گرفتار بازی سیاسیون شدند. بقای تحریم ها، بهانه  است 

تا رقیب سیاسی را برای برطرف نکردنشان سرزنش کنند
نزدیک شش ماه به انتخابات مجلس شورای اسلامی مانده 
و جریان سیاســی خواهان »حاکمیت یکدســت قوا«، تلاش 
می کند برای جــذب رای مردم در انتخابات اســفند ۱۴۰۲، 
نظرات سیاســی خود را با رویکردی انتقادی، اما در چرخش 
تمام درجه نسبت به گذشته و در قالب یک بسته بندی جدید 

به مخاطب ارائه کند.
 بــرای این جریان، تحریم زمانی نعمت اســت تا قدرت را 
در اختیار داشــته باشند و زمانی که در قدرت نباشند، جریان 
رقیــب را از رفــع تحریم ها منع کنند تا با مانع تراشــی های 
هدفمند، همزمان ســوء مدیریت آنها را در اداره وضع موجود، 

به چالش بکشند.
از ســوی دیگر برای این جریان، بقــای تحریم ها، فرصتی 
مناســب تا انتخابات بعدی اســت تا رقیب سیاســی را برای 
برطرف نکردن تحریم ها ســرزنش کنند. غافل از آنکه انباشت 
و رســوب پیامدهای اقتصادی و سیاسی ناشــی از تحریم ها، 
آسیب های جبران ناپذیری را به کشور وارد می کند. در چنین 
شــرایطی، شــناخت تکنیک جریان های سیاسی برای کسب 

رای، اهمیت دارد./خبرآنلاین

اکثریت مردم با حجاب موافقند 
رفراندوم برگزار شود رای نمی دهند!

ایران نوشــت:این روزها زیاد به گوش مــا می خورد که چرا 
درباره الزامی یا اختیاری بودن حجاب رفراندوم برگزار نمی کنید؟

این ســخن را هم رؤسای جمهور ســابق کشور، هم برخی 
نخبگان اجتماعی و هم مخالفان جمهوری اسلامی مطرح کرده 

و می کنند.
براساس یافته های علمی و پژوهش های میدانی معتبر، همین 
الان اگر در جامعه ایران یک رفراندوم و همه پرسی درباره این سؤال 
اجرا شود که »آیا با الزام رعایت حجاب در جامعه موافقید؟« قطعاً 
نتیجه نهایی رفراندوم به نفع مدافعان حجاب اختیاری نخواهد بود 
و اکثریت جامعه به ضابطه مند شدن پوشش اجتماعی و ضرورت 
حجاب در جامعه رأی خواهند داد. اما با وجود این، مخالف برگزاری 

رفراندوم درباره حجاب هستیم. چرا؟
حقیقت این است که توده های مردم بیش از هر چیز متأثر از 
رسانه و روایت های برساخته رسانه ها از واقعیت هستند. حجاب 
در جامعه ایران در دهه های اخیر پیوندی گسست ناپذیر با تجربه 
ضعیف و ناکارآمد گشــت ارشاد داشته و در رسانه ها، حجاب و 

قانون حجاب با گشت ارشاد همنشین است.
روایت برساخت شده غالب و هژمون از واقعیت گشت ارشاد 
و قانون حجاب در فضای جامعه ایران، روایتی اســت که با دال 
مرکزی »حجاب اجباری« صورت بندی شــده و در رسانه های 
اپوزیسیون نیز پمپاژ می گردد. لذا اکثریت مردم ایران نسبت به 
گشت ارشاد ذهنیت منفی دارند و حتی بانوان متدین و محجبه 
نیز علیــه آن کمپین راه می اندازند. از طرفی فضای رســانه و 
مناقشات گفتمانی که در این عرصه وجود دارد به شدت مستعد 
دامن زدن به روایت »حجاب اجباری« اســت و قدرت گفتمانی 
جریان مدافــع حجاب در فضای رســانه بــه دلایل مختلفی 
نســبت به جریان مقابل)اپوزیسیون، سلطنت طلب، فمینیست، 

تجزیه طلب، منافقین و...( ضعیف تر است.
اساساً به لحاظ امکان ها و زیرساخت ها و زمین بازی کاملاً رقابت 
نابرابری میان این دو در جریان است. لذا هیچ تردیدی وجود ندارد 
که در بزنگاه برقراری رفراندوم درباره موضوعی چون »ضابطه مندی 
پوشــش اجتماعی« که جامعه ایران نسبت به آن اتفاق نظر دارد، 
آرایش رسانه ای و نظم گفتمانی حجاب در فضای رسانه به سمت 
دوگانه های فیک اما مؤثر و ذی نفوذ ســوق یافته و این ذهنیت را 
برای مردم ایجاد کنند که رفراندوم درباره دوگانه هایی چون »آزادی 
یا اسارت زنان«، »پوشش اختیاری یا اجباری«، »تحجر یا تمدن« 

و... است و آنها باید یکی از این دو را برگزینند!
به عبارت دیگر، رفراندوم به معنای ارجاع صادقانه و ناشــی 
از اضطــرار حکمرانی برای فهم نظر حقیقی مردم در شــرایط 
حاکمیت رســانه عملًا امکان وقوع نــدارد و آن چیزی که در 
واقعیت اتفاق خواهد افتاد، رقابت رســانه ای بر ســر تســلط 
بــر ناخودآگاه جمعی مردم ایران اســت که بــا کمی انصاف و 
واقع نگــری درمی یابیم که ایــن زمین بازی از ابتــدا نابرابر و 
ناعادلانه طراحی شده و ظرفیت های رسانه ای گفتمان مخالف 
حجاب به مراتب بیشتر و مهیاتر از گفتمان مدافع حجاب است. 
مضافاً اینکه تجربه ناکارآمد گشت ارشاد در دهه اخیر هم وبال 

گردن گفتمان مدافع حجاب است.

 سخنگوی شورای اسلامی شهر یزد:

سخنگوی شــورای اسلامی شهر یزد 
گفت: به رغم گذشت شش ماه از سال، 
برخی از پروژه های عمرانی مانند بلوار 
پیامبر اعظم)ص(، بلوار ایرج افشــار، 
تقاطع سه سطحی امام حسین و... حتی 

کلنگ زنی هم نشده است.
بــه گزارش ایلنا، ســیدناصر حیدری در 
ســخنان پیش از دستور یک صد و پنجاه و 
پنجمین جلسه عنی شورای شهر با گلایه از 
برخی کارشکنی ها و کوتاهی ها اظهار داشت: 
در دوره ششم شورای اسلامی ساعت ها در 
خصــوص پروژه ها بحث و بررســی صورت 
گرفت که تعدادی از این جلســات با حضور 
مســئولین ارشد اســتان بوده اما متاسفانه 
همچنان مردم در بلاتکلیفی به سر می برند.

وی ادامــه داد: در خصوص پروژه پیامبر 
اعظــم قرار بود در صورتــی که منابع مالی 
آزادســازی املاک در مســیر این پروژه که 
ده ها برابر اعتبار آزادســازی یک سال شهر 
یزد است تامین شــود این پروژه اجرا و در 
غیر این صورت، پروژه حذف شود اما ماه ها 
از آن تصمیم گذشته، اما نه منابع مالی طرح 
دیده شده و نه تصمیمی در خصوص حذف 

آن گرفته می شود.
عضو شــورای اســلامی شــهر یزد در 
خصوص بلوار ایرج افشــار نیز گفت: نمونه 
دیگر کارشــکنی هاعدم اجــرای بلوار ایرج 

افشار است.

وی بیان داشــت: بلواری که احداث آن 
صــد در صد بــه نفع مردم اســت و بخش 
زیادی از مشــکل ترافیکی شهر را برطرف 
خواهد کرد روا نیست به بهانه های مختلف 
و یا متاســفانه زیاده خواهی برخی افراد تا 
این اندازه مورد بی مهری قرار گیرد و اجازه 

اجرای آن به شهرداری داده نشود.
سخنگوی شورای شهر یزد در ادامه عنوان 
کرد: عاجزانه از استاندار و سایر مسئولین و 
حتی دستگاه های نظارتی تقاضای ورود به 

این موضوع مهم را داریم.
حیدری در پایان سخنان پیش از دستور 
خود خاطرنشان کرد: پروژه های دیگری نیز 
به رغم تاکید شورای اســلامی و اختصاص 
ردیف اعتبــاری آن مانند بوســتان بزرگ 
شهری، تقاطع های غیرهمسطح، پروژه امام 
محمد باقر )ع( و پروژه آیت الله ابوترابی نیز 
هنوز اجرایی نشــده که از شهردار، معاونین 
مربوطه و مدیــران مناطق مربوطه تقاضای 
تسریع در روند اجرای این پروژه ها را داریم.

کارشکنی ها، مانع اجرای پروژه ها در استان است

آموزش و پرورش در تراز انقلاب و نظام نخبه پروری کند
امام جمعه بهاباد آموزش 
رشد  مرکز  را  پرورش  و 
دانش آموزان  پرورش  و 
و نخبه پــروری خواند و 
گفت: آموزش و پرورش 
باید در تراز انقلاب و نظام 

نخبه پروری کند.
ایسنا، »علی  به گزارش 
بشــکانی«  ابراهیمی  اکبر 
ضمــن تبریک آغاز ســال 
تحصیلی جدیــد و تقارن 
آن با هفته دفــاع مقدس 
را به دانش آمــوزان ، اولیاء 
و معلمــان تبریک گفت و 
خطاب به والدین بیان کرد: 
اگر می خواهیــد فرزندان 
شما رشد کنند از امروز به 
امر تحصیل آنان توجه کنید 
و همانگونه که روی برخی از 
مسائل زندگی و خانوادگی، 
می کنید  ســرمایه گذاری 

این وقت و توجه را برای فرزندان خود در امر 
تحصیل قرار دهید و آنان را کمک کنید.

وی با تاکید بر تقویت فرزندان به لحاظ 
روحی و روانی، افزود: سعی کنید شخصیت 
فرزنــدان را در فضای زندگی حفظ کنید و 
آنــان را مورد کرامت قرار دهید که این در 
اخلاق و تحصیل آنــان موثر خواهد بود تا 

آینده درخشانی داشته باشند.
»علیرضا قطب الدینی« مدیر اداره آموزش  
و پرورش بهاباد در آیین نواخته شــدن زنگ 
آغاز ســال تحصیلی جدید طی ســخنانی 
ضمن گرامی داشــت یاد وخاطره شــهدای 

هشت ســال دفاع مقدس و تقارن هفته دفاع 
مقدس و آغاز سال تحصیلی جدید، فرارسیدن 
بهار علم و دانش را بــه عموم دانش آموزان و 
دست اندرکاران تعلیم و تربیت تبریک وتهنیت 
گفت و اظهار کرد: در ســال تحصیلی جدید 
۴۵۰۰ دانش آمــوز در ۵۳ کلاس درس در 
شهرســتان بهاباد راهی مدارس شده و سال 

تحصیلی جدید را آغاز کردند.
وی بیان کرد: امســال بر اساس منویات 
مقام معظم رهبری، یکی از وظایف خطیر 
معلمان و مدیران مدارس، اشاعه فرهنگ و 
ارزش های دفاع مقدس به نسل های آینده 

است که باید مورد توجه قرار بگیرد.
قطب الدینی ادامه داد: مجموعه آموزش 
و پرورش در این راســتا امکانات خوبی را 
برای ســال تحصیلی جدیــد فراهم کرده 
است و از این رو انتظار می رود دانش آموزان 
با اســتفاده از این فرصتهــا، خوب درس 
بخوانند و برای والدینشان نیز مایه افتخار 

شوند.
گفتنــی اســت؛ دانش آمــوزان در این 
مراسم با استقبال مسئولان با ذکر صلوات 
از زیر گذرگاه تذهیب شــده به قرآن کریم 

عبور و روانه کلاس های درس شدند.

امام جمعه بهاباد:
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می خواهند جلوی  هرگونه انتقادی را بگیرند

غلامعلــی رجایی، فعال سیاســی اصلاح طلــب، گفت:این 
اقدامــات، پیش درآمد های انتخاباتی اســت کــه می خواهند 
عرصــه  نقد در آن وجود نداشــته باشــد؛ می خواهند مجلس 
بی دردســری را شــروع کنند. در دهه هفتاد هــم این کار ها 
انجام شــد، اما نتیجه نگرفتند؛ نتیجه ریزش بیشتر حتی در 
اصولگراها است. احتمالا تصمیماتی گرفته شده است که تصور 
می کننــد با محدودیت می توانند فضا را کنترل کنند، اما اصلا 
این طور نیست و این روش ها به  جایی نمی رسد. گمان می کنم 
این اقدامات در راســتای خالص سازی اســت تا صدای نقد را 
ببندند. البته این کار ها محکوم به شکســت است. بعد از این 
محدودیت ها، انتقادات صریح تر و گزنده تر خواهد شــد، چون 

دایره نقد را نمی توانند از این تنگ تر کنند./ جماران

احمدی نژاد در حال حاضر رییس جمهور است
محمد مهاجری در تفسیر و بررسی انتخابات پیش روی مجلس، 
معتقد است که با توجه به تاکید رهبری انقلاب در سخنرانی شان 
در اول فروردین ۱۴۰۲ در مشهد مقدس، باید زودتر روند انتخابات 
شــروع می شد. در ادامه مهاجری با بررسی تغییر قوانین انتخابات 
مجلس خاطرنشــان کرد: اصلاح قانون انتخابات در حد دو تا سه 
درصد می تواند به بهتر شدن انتخابات کمک کند که البته این قانون 
بیشتر مناسب شهر تهران است. قانون جدید انتخابات مجلس از دو 
جنبه باعث افزایش قدرت شورای نگهبان می شود. اول اینکه شورای 
نگهبان حتی بعد از تصویب اعتبارنامه افراد، امکان رد کردن فرد را 
دارد. دوم اینکه از این  پس وزیر کشور برای تمدید ساعت انتخابات 
باید از شورای نگهبان اجازه بگیرد. مهاجری در تفسیر جنبه دوم 
بیان کرد که جایگاه وزیر کشور در حد کارمند شورای نگهبان تنزل 

پیدا کرده است.
او بــا بیان این نکته که دولت، صداوســیما و همچنین فضای 
مجازی نقش مهمی در داغ شدن فضای انتخابات دارند؛ ادعا کرد 
کــه مردم در حال حاضر علاقه ای به موضوعات پیرامون انتخابات 
ندارند و این گونه اســتدلال کرد: به نظرم بخش عمده ای از مردم 
شاید تا ۱۰، ۱۵ سال قبل به دلیل تکلیف شرعی پای صندوق های 
رای می آمدند، یک عده هم به خاطر تکلیف ملی می آمدند، مردم 
آمدند و به تکلیف شان عمل کردند، اما دیدند مجلسی که تشکیل 
شد به تکلیفش عمل نمی کند و کاری در راستای مطالبات مردم 
انجام نمی دهد. مردم در سال ۱۳۹۲ به آقای روحانی رای دادند که 
شعارش تعامل با جهان بود. می خواست برجام را به نتیجه برساند، 
جریان سیاسی که پشــتوانه های اقتصادی قدرتمند دارد جلوی 
برجام می ایســتد و اجازه نمی دهــد. خب مردم می گویند مگر ما 
مریض هستیم وقت مان را تلف و تلاش کنیم که آقای روحانی رای 

بیاورد، آقای ظریف مذاکره کند و یک عده را از بین ببرند.
او ضمن اینکه تحریم انتخابات توســط اصلاح طلبان را نوعی 
خودکشی دانســت، نکاتی را پیرامون جریان آقای احمدی نژاد و 
نزدیکانش بیان کرد. مهاجری معتقد است که آقای احمدی نژاد و 
حلقه افراد نزدیک به او که قبلا با عنوان حلقه انحرافی تعبیر می شد 
هیچ نیازی به حضور در انتخابات ندارد، چون دولت رییسی به  تمام  
معنا، رفتارهای احمدی نــژاد را ترجمه می کند و جبهه پایداری، 
عکس برگردان کامل آقای احمدی نژاد را انجام می دهد. الان آقای 
احمدی نژاد در مملکت رییس جمهور است یا در مجلس حکمرانی 

می کند بنابراین واقعا نیازی به آمدن خودش وجود ندارد.
مهاجــری در ادامه به بررســی رابطه دولت بــا جریان آقای 
قالیبــاف پرداخت و عنوان کرد که قطعا دعوایی بین آنهاســت و 
این دعوا زرگری هم نیســت. در این زمینه وی افزود: جریانی در 
دولت می خواهند آقای قالیباف از مجلس حذف شــود و شخص 
خاصی جایگزین او شــود که در نتیجه آقای رییسی دو سال آخر 
ریاست جمهوری را با خیال راحت تری سپری کند، چون دو سال 

آینده، برای آقای رییسی سخت تر خواهد بود.
مهاجری در ادامه در مورد اقدامات و برنامه های جریان آقای 
حسن روحانی اظهار بی اطلاعی کرد ولی از سوی دیگر ادعا کرد 
که حزب اعتدال و توسعه خیلی جدی به فضای انتخاباتی ورود 
کرده اســت. همچنین در مورد ایجاد ائتــلاف بین این جریان 
با آقــای لاریجانی اعلام بی اطلاعی کرد. وی در پاســخ به این 
سوال که چه سیاستی مناسب است تا طی چند ماه باقیمانده با 
پیروی از آن عملکرد مناسبی ارایه داد، گفت: جبهه اعتدال در 
حال حاضر به دنبال سیاســت صبر و انتظار است تا معلوم شود 
سیاست اصلی کشــور برای انتخاب چیست. خیلی از گروه ها و 
احزاب منتظر بودند تا ببینند رهبری در ســخنرانی ۱۴ خرداد 
در حــرم امام، چه چیزی در مورد انتخابات می گویند. ایشــان 
خیلی گــذرا گفتند: »بعدا در مــورد انتخابات صحبت خواهم 
کرد.« این موضوع خودبه خود باعث دامن زدن به سیاست صبر 
و انتظار شد. از طرفی آقای رییسی هم در چند ماه گذشته هیچ 

اظهارنظری در مورد انتخابات نداشته اند.

نبود خبرنگار متخصص در استان 
چالش مهم حوزه صنعت و اقتصاد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
یزد گفت: یکی از اقدامات مهمی که باید 
صورت گیرد تربیت خبرنگار متخصص در 

حوزه های مختلف است.
با خبرنگار  »احسان عابدی« در گفتگو 
خبرنگار  نداشتن  داشــت:  اظهار  مهر 
معضل  مختلف  حوزه های  در  متخصص 

فعلی دنیای خبر و رسانه استان است.
وی افزود: استان یزد صنعتی و اقتصادی 
است اما به دلیل محدودیت خبرنگاران 
متخصص تاکنون به صورت شایسته ای 
به خبرهای صنعتی و اقتصادی پرداخته 

نشده است.
عابدی ادامه داد: در حوزه ورزش اوضاع 
بهتر است اما در حوزه فرهنگی و میراث 

نیز کمبود تخصص محسوس است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
یزد بیان کرد: یکی از اقدامات مهمی که 
همه دستگاه ها باید نسبت به آن توجه 
داشته باشند، صرف هزینه و وقت کافی 
برای پرورش خبرنــگار در حوزه کاری 

خودشان است.
وی اظهــار داشــت: پــرورش خبرنــگار 
متخصص با کمک هر دستگاه و حوزه ای به 
این معنا نیست که یک نیروی روابط عمومی 
را بــه نیروهای خود اضافه کند بلکه باید این 
شخص حوزه تخصص خود را به چالش کشیده 
و به نقاط ضعف و قوت، مشــکلات و مطالبه 

گری بپردازد.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی یزد 
گفــت: اگر به طور مثال ایــن اتفاق در حوزه 
گردشگری رخ دهد، بی شک این اقدام باعث 

رونق گردشگری خواهد شد.
عابدی عنوان کرد: در استان یزد صنایع و 
معادن بزرگی وجود دارد که نه تنها در سطح 
کشوری بلکه در سطح منطقه ای نیز شناخته 
شده هســتند اما در حوزه رسانه ای به دلیل 
نداشتن خبرنگار تخصصی، پرداخت رسانه ای 

کمتری به آنها شده است.

اولین گام در تربیت خبرنگار تخصصی
 در یزد برداشته شد

وی افزود: به منظــور پرورش نیروی 

با کمک خانه  متخصص آموزش هایی را 
مطبوعات از امسال آغاز کردیم و اساتید 
تراز اول در حوزه رســانه را دعوت کرده 
و برای آموزش نیــروی متخصص اولین 
گام را برداشتیم که امید است، ادامه دار 

باشد.
عابدی به پــرورش نیروی متخصص در 
سطح شهرستان ها نیز اشاره کرد و گفت: 
با توجه به کمبود خبرنگاران متخصص در 
سطح شهرستان ها این آمادگی وجود دارد 
تا دوره های آموزشــی در آنجا نیز برگزار 

شود.
وی بــا اشــاره بــه تاکید اســتاندار بر 
پاســخگویی ســریع و صریــح مدیران به 
خبرنگاران ادامه داد: اســتاندار که رئیس 
شورای اطلاع رسانی است نیز بر استحکام 
روابط مدیران با خبرنگاران تاکید داشته و 
خواستار پاسخگویی سریع آنان به هر گونه 
پرســش، چالش و شبهه از سوی رسانه ها 

هستند.
عابدی گفت: به منظور تقویت روابط ادارات 
با اصحاب رســانه و خبرنــگاران، در ارزیابی 
دستگاه های دولتی در جشنواره شهید رجایی 
شــاخص جدیدی با عنوان تبین عملکرد و 
اقناع افکار عمومی که مربوط به روابط عمومی 

هاست، اضافه شد.

روابط عمومی ادارات یزد 
ارزیابی می شوند

او با اشــاره به اینکه ارزیابی این بخش به 
عهده اداره ارشــاد و دبیرخانه شورای اطلاع 
رسانی اســت، اظهار داشت: به همین منظور 
شورایی متشــکل از متخصصان حوزه روابط 
عمومی ها تشکیل داده شده و طبق سنجش 
هــای صورت گرفته روابــط عمومی ها مورد 
ارزیابی قــرار گرفتند نتیجه نهایــی نیز در 

جشنواره اعلام می شود.
عابدی تصریح کرد: اعضای شورای تشکیل 
شــده به منظور بازدید از تجهیزات، امکانات 
و فضــای کار روابط عمومی ادارات به صورت 
فیزیکی در مکان حضور خواهند داشت تا در 
صورت نیاز نقاط ضعــف را تذکر داده و برای 

پیشرفتشان پیشنهاداتی ارائه دهند.
به گفته مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان یزد، تاکنون سابقه ارزیابی روابط عمومی 
ها با چنین تیم متخصصی وجود نداشته است.

این مسئول در پاسخ به این سئوال که آیا 
خبرنگاران مورد حمایت مالی و تجهیزاتی از 
سوی وزارت ارشاد قرار می گیرند یا خیر، بیان 
داشت: در کشور ۱۴ هزار رسانه مجوزدار وجود 
دارد که حمایت مالی و تجهیزاتی با توجه به 
عدم وجود مواد قانونی و عدم تخصیص اعتبار 

در این زمینه امکان پذیر نیست. 

افزایش ۱۷ هزار نفری دانش آموزان استان یزد
مدیرکل آموزش و پرورش استان یزد با 
بیان اینکه تعداد دانش آموزان استان در 
سال تحصیلی جدید ۱۷ هزار نفر افزایش 
پیدا کرده است گفت: امسال 3۱۵ هزار 
و ۸۲۲ دانش آمــوز راهی کلاس درس 

می شوند.
»محمدکاظم رحیمــی نژاد« در گفت و 
گو با خبرنــگار ایرنا افزود: از مجموع دانش 
اموزان ۱۶۱ هزار و ۶۹ نفر )۵۱ درصد( پسر 
و ۱۵۴ هــزار و ۷۵۳ نفر )۴۹ درصد( دختر 

هستند.
وی با بیان اینکــه همچنین ۱۰ درصد 
دانــش آموزان اســتان روســتایی و بقیه 

شهری هستند، اظهار کرد: ۱۲ هزار و ۸۴۰ 
کلاس درس در قالــب در ۲ هــزار و ۱۹۳ 
مدرســه برای سال تحصیلی دانش آموزان 

آماده شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان یزد 
ادامــه داد: همچنیــن ۲۴۶ هــزار و ۹۴۰ 
دانش آموز در مــدارس دولتی و ۶۸ هزار 
و ۸۸۲ نفر در مدارس غیر دولتی تحصیل 
مــی کنند و مجموعا هشــت هزار و ۹۳۹ 
مدرسه دولتی و ســه هزار و ۹۰۱ مدرسه 
غیردولتی برای دانش آموزان مهیا شــده 

است.
وی تصریح کــرد: از مجموع دانش آموزان 

۲۲ هزار و ۵۷۶ نفر در مدارس پیش دبستانی 
، ۱۷۰ هزار و ۹۰۵ نفر در مدارس ابتدایی ، ۶۷ 
هزار و ۴۱۵ در مدارس متوسطه اول و ۵۴ هزار 
و ۹۲۶ نفر در مدارس متوسطه دوم مشغول به 

تحصیل می شوند.
رحیمی نژاد اضافه کــرد: آمار کل دانش 
آموز یزد بدون احتســاب دانش آموزان پیش 
دبستانی و بزرگســالان ۲۸۷ هزار و ۹۸۲ نفر 

است.
وی به نقل و انتقالات فرهنگیان اشاره کرد 
و گفت: در ســال تحصیلی ۱۴۰۳_ ۱۴۰۲، 
۲۴۴ نفر فرهنگی وارد استان و ۲۲۳ نفر خارج 

شدند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان یزد اعلام کرد:

مدیرکل ارشاد یزد مطرح کرد:
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تسهیلات بدهید به کسانی
که جمع کنند بروند!

هم میهن نوشــت:روزی که آن خانم محترم گفت، هرکس از 
وضع موجود ناراضی است جمع کند و از این مملکت برود، کمتر 
کسی فکر می کرد این جمله زشت و زننده به زودی به تئوری یک 

جناح سیاسی در ایران بدل شود.
البته از اول هم معلوم بود که آن تمامیت خواهی افسارگسیخته، 
روزی از چنین جاهایی سر در خواهد آورد. آدمیزاد اگر اهرمی برای 
مهار نداشته باشد، حرص و ولعش سیری ناپذیر است؛ حتی اگر این 

حرص را پشت شعارهای ارزشی و انقلابی پنهان کند.
دموکراسی اینجور جاهاست که معنی پیدا می کند. وقتی همه 
ابزارها و نهادهای قدرت را برای خودتان خواستید و برای دیگران 
حتی به قدر یک روزنامه حق قائل نشدید، معلوم است که هوا برتان 
می دارد و به هرکس که چون شما نیندیشید، امر به رفتن می دهید. 
مشکل از شما نیست؛ مشکل از ساختاری است که به شما اجازه 
می دهد بی پروا بتازید و خودتــان را صاحب همه حق و حقیقت 
بدانید. اگر همان روز اول بابت چنین توهینی به مردم ایران، توبیخ 
می شــدید و به شما و دوســتان تان می فهماندند که صاحب این 

مملکت نیستید، کار به این جاها نمی کشید.
طبیعی اســت که وقتی کوسِ »أناَ رَبکُُّــمْ الأعْلی« می زنید و 
کسی جلوی تان را نمی گیرد، کار به همین فضاحت ها می کشد. از 
تریبون رسمی مملکت به هم وطنان خودتان می گویید: جمع کن 
برو! این ادبیات را اشغالگران صهیونیست هم در مقابل فلسطینی ها 
به کار نگرفتند. لااقل آن اوایل در پی تطمیع آن ها بودند و خریدن 

زمین های شان.
جمع کن برو! از دل فرعونیتی می آید که نظیرش را تا این سال ها 
ندیده بودیم. اگر هم بود، اینقدر عریان و دریده عنوان نمی شد. این 
میزان گستاخی نشانه بدی اســت. گواهی است بر مستی قدرت 
و شدت عصبانیت به کاربرندگان چنین ادبیاتی. درست مثل اراذل 
و اوباش قداره بندی که مدام عربده می کشــند، رگ گردن کلفت 

می کنند و غده ای به نام مغز را مزاحم می دانند.
آن ها وقتی می گویند جمع کن برو، هر غلطی که خواستی بکن 
و اصلاً برو شکایت کن،  خاطرشان جمع است که طرف مقابل آدم 
مظلوم، بی پناه و بی سر و زبانی است که حتی جرأت شکایت کردن 
هم ندارد. اگر هم شکایت کند احتمالاً شکایتش به جایی نمی رسد. 
این جماعت هم وقتی مطمئن شــدند یکه تاز هستند و می دانند 
هیچ کس نیست که به داد شاکیان برسد، اینقدر جسارت پیدا کردند 
که به هم وطنان شان نهیب بزنند که: جمع کن برو! اگر ذره ای فکر 
می کردند که جایی باید تاوان این قلدری ها را بدهند، توی دل شان 
و زیر پتو هم چنین تهوری به خــرج نمی دادند. این بندگان خدا 
سال هاست که لات کوچه خلوت اند. انقلابی نماهای پس از انقلاب. 
انقلابی نماهایی که فقط از نعمات انقلاب برخوردار شده اند و از جنگ 

هم فقط تقسیم غنائم اش را می فهمند.
جمع کن برو، فقط یک شــعار خوش آهنگ نیســت که لقلقه 
کوچک و بزرگ این ها شــده باشد؛ یک عقیده است. یک عقیده 
فاسد سیاسی. دعوا هم فقط بر سر حجاب و سلائق شخصی نیست. 
آن هایی که از اوضاع دانشــگاه ها راضی نیستند، باید جمع کنند و 
بروند. آن هایی که از وضعیت رسانه راضی نیستند، باید جمع کنند 
و بروند. آن هایی که از انتخابات راضی نیستند، باید جمع کنند و 
بروند. آن هایی که از مهار تورم و بهار تورم راضی نیستند، باید جمع 
کنند و بروند. آن هایی که از بیکاری راضی نیستند، باید جمع کنند 
و بروند. آن هایی که از فدراسیون فوتبال راضی نیستند، باید جمع 

کنند و بروند.
سرانگشتی هم حساب کنید، اکثر این مردم باید جمع کنند و 
بروند و شماها بمانید و مدینه فاضله تان. ایرادی هم ندارد ولی حالا 
که چشم دیدن کسی جز خودتان را ندارید، لااقل تسهیلاتی برای 
جمع کردن آن هایی که باید بروند فراهم آورید، چون ممکن است 
همین جا بمانند و کار دســت تان بدهند. هرچه زودتر هم این کار 
را انجام دهید به نفع تان اســت چون با این دست فرمانی که شما 
می رانید، تعداد کسانی که باید جمع کنند، روزبه روز بیشتر می شود و 
اگر همین طور دست روی دست بگذارید، ممکن است به جای آن ها 

شما مجبور شوید جمع  کنید و بروید.

جامعه ای که رسانه  منتقد نداشته باشد
جمهوری اســلامی-تحدید و تهدید رســانه، نــه تنها کار 
درســتی نیســت که درســتی کارها را هم زیر سؤال می برد. 
هر جامعه به رســانه های پویا و منتقــد نیاز دارد؛ حتی بیش 
از انســان به آینه. اگر آدمی بی گــذر از برابر آینه پا به کوچه 
بگذارد و خال سیاهی در صورتش مانده باشد، یک نفر متضرر 
می شــود، اما جامعه ای که رسانه منتقد نداشته باشد یک کُل 
به نام کشــور متضرر می شود. زیانش هم به تعداد آدم های آن 

ضریب پیدا می کند.

 همزمان با آغاز سال تحصیلی و با تورم ۷۰ 
درصدی یزد، گرانی روی بازار نوشت افزار سایه 
افکنده و این در حالی است که یزد قطب تولید 

نوشت افزار ایران است.
به گزارش خبرنگار ایلنا، هر سال در آستانه 
ماه مهر صدای زنگ مــدارس با تکاپوی 
مسئولان و خانواده ها به گوش می رسد و 
همه به فکر آماده سازی برای شروع سال 
تحصیلی هستند. جنب و جوش خانواده ها 
برای خرید نوشت افزار و لباس فرم مدرسه 
از یک سو، تهیه کیف و کفش و کتاب های 
مورد نیاز سال جدید از سوی دیگر روزهای 
شــیرین و خاطره انگیری را برای دانش 
آموزان رقم می زند اما در این میان والدین 
بیش از گذشته خجالت زده فرزندان خود 

هستند.
کافی است سری به بازار بزنیم تا متوجه 
مقایسه  برابری قیمت ها در  رشــد دو 
با سال قبل شــویم. قیمت بالای لوازم 
التحریر و کفش و لباس موجب شده که 
برای خانواده های متوسط و پایین جامعه 
روزهای پایانی شهریور به سختی بگذرد 
و خانواده ها بــه دلیل گرانی توان خرید 

نداشته باشند.

تهیه معمولی ترین نوع نوشت افزار 
حداقل ۱.۵ میلیون تومان می شود

محمدصــادق بابایی یکی از مغــازه داران 
قدیمی لــوازم تحریر در بازار یزد اســت که 
در گفت وگو با ایلنا با اشــاره به رکود سال به 
سال بازار لوازم تحریر اظهار داشت: متأسفانه 
گرانی امســال به بیش از ۵۰ درصد رسیده و 
در بخــش عمده ای از کالاها قیمت ها دو برابر 
شــده و این موضوع توان مردم برای خرید را 

کم کرده است.
وی با بیان اینکه بســیاری از همکاران ما 
هم قادر نیســتند مانند گذشته مغازه خود را 
از کالاهای متنوع پر کنند گفت: خرید لوازم 
تحریــر با کیفیت امروز بــه چندین میلیون 
می رســد و کف خرید آن هــم حداقل ۱.۵ 
میلیون تومان است که واقعاً از توان بسیاری 

از خانواده ها خارج است.

بابایی خاطرنشان کرد: کوله پشتی ساده از 
۴۰۰.۵۰۰ هزار تومان شــروع می شود، مداد 
رنگی از ۲۰۰ هزار تومان تا چند میلیون تومان 
و همینطور کلی خرده ریز دیگر که به چشم 

نمی آید اما قیمت بالایی دارد.
وی با بیان اینکه قبلا خانواده ها خرید یک 
سال فرزند خود از دفتر، مداد، خودکار و تمام 
وسایل مورد نیاز را انجام می دادند گفت: الان 
این توانایی در مردم نیست و مشتریان ما خرد 

خرد خرید می کنند.

بازار نوشت افزار لوکس
 و بی کیفیت شده است

مرتضی اســتادیان از شهروندان یزدی که 
برای خرید در بازار اســت با تعجب از تغییر 
قیمت ها نســبت به سال پیش به ایلنا گفت: 
افزایــش قیمت ها به گونه ای اســت که به ما 
اجازه نمی دهد با خیال راحت دست فرزندمان 
را بگیریم و با دست باز خرید کنیم و فقط به 

ضروریات اکتفا می کنیم.
این شهروند یزدی بیان کرد: قیمت دفتر از 
حدود ۴۵ هزار تومان شروع می شود و تا ۱۵۰ 
هزار – ۲۰۰ هزار تومان نیز در بازار اســت که 
برای خانواده های با دو سه فرزند هزینه زیادی 

را شامل می شود.
وی با بیان اینکه بچه های امروزی با دفاتر 
ساده و معمولی انگیزه رفتن به مدرسه ندارند 
و به دلیل چشم و هم چشمی می خواهند از 
دفترهای ســیمی و طرح دار استفاده کنند 
گفت: ســعی می کنیم از نمایشگاه های ویژه 
لوازم التحریر و یا نمایشــگاه های پاییزه خرید 
مورد نیــاز اول مهر را انجام دهیم تا هزینه ها 
اندکی کمتر شود اما کالاهای با کیفیت قیمت 

بالایی هم دارند.
اســتادیان با بیان اینکه بازار نوشــت افزار 
لوکس و بی کیفیت شده اضافه کرد: دو فرزند 
دارم که امســال باید برای شان لوازم تحریر و 
کیف و کفش بخرم و تا اینجای کار، ارزان ترین 
کوله پشــتی های مدرسه برای بچه ها از ۳۵۰ 
هزار تومان شــروع می شود که دو عدد کیف 
و پنج عدد دفتر ۱۰۰ برگ بالای یک میلیون 

تومان هزینه دارد.

یزد قطب تولید نوشت افزار کشور است
تقریباً همه از قیمت ها ناراحت هستند حتی 
کســانی که ظاهراً از شرایط بهتری برخوردار 
هستند و انتظار دارند در استانی که به گفته 
مدیر کل سازمان صمت یزد قطب تولید کشور 
است و ۴۰ درصد از نوشت افزار کشور در این 
استان تولید می شود قیمت ها بهتر و متعادل تر 
باشــد. به گفته مدیرکل صنعــت، معدن و 
تجارت استان یزد هم اکنون ۳ واحد تولیدی 
نوشت افزار در یزد فعالیت دارند که سالانه بیش 
از ۶۰۰ میلیون عدد خودکار و ماژیک و بیش از 

۵۰۰ هزار قراص مداد تولید می کنند.

قدرت خرید مردم کم شده است
رئیس اتحادیه لوازم تحریر یزد هم در گفت 
و گو با خبرنگار ایلنا در یزد با اشاره به افزایش 
۵۰ درصدی قیمت لوازم تحریر اظهار داشت: 
بازار وضعیت خوبی نسبت به سال های گذشته 
ندارد و قدرت خرید مردم بسیار کم شده است.

حسین مرتضوی با بیان اینکه کالاهای با 
کیفیتی با قیمت های مناســب تر هم در بازار 
موجود است افزود: به نسبت سال های گذشته، 
بازار دیرتر به تکاپو افتاد و مردم برای تامین نیاز 

خود دیر اقدام کردند.
وی با اشــاره به اینکه تولیدات خوبی هم 
داریم که مورد استقبال مردم است بیان کرد: 
لازم است مردم بیش از گذشته از محصولات 
داخلی برای حمایت از تولیدکنندگان استفاده 

کنند تا شاهد تقویت این بخش باشیم.
رئیس اتحادیه لوازم تحریر یزد عنوان کرد: 
امروز تولیــدات ایرانی در کیفیت حرف برای 
گفتن دارند و اگــر بازار داخلی به تولید انبوه 

برسد قیمت ها هم مناسب تر خواهد شد.
ماه مهر، بوی کاغذ و دفتر نو و شور و اشتیاق 
دانش آموزان برای رفتن به مدرسه را می دهد 
که به طور طبیعی شهر را در یک هیجان وصف 
ناپذیری قرار می دهد. سال هاست که مسئولان 
از نظارت بر بازار خبر می دهند اما مشکلات به 
قوت خود باقی است و در مواردی افزایش هم 
داشته است. امید است تدبیری اندیشیده شود 
تا شــرایط خرید اقلام مورد نیاز این فصل را 

برای خانواده ها تسهیل کرد.

گرانی لوازم التحریر در یزد
قطب تولید نوشت افزار ایران


